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●  The Chanel-backed biotech 
firm has raised $120 million in 
Series C financing.

BY KATHRYN HOPKINS

A Chanel-backed green chemistry 
company has scored its biggest investment 
to date.

Evolved by Nature has raised $120 
million in Series C financing in a round 
led by Teachers’ Venture Growth, part 
of the Ontario Teachers’ Pension Plan 
Board, and Senator Investment Group, 
with participation from existing investors 
including Mousse Partners, Jeff Vinik, 
The Kraft Group, Roy Disney, Emerald 
Development Managers and Chanel.

In 2019, Chanel acquired a minority 
stake in the company as part of its strategy 
of developing sustainable materials.

Evolved by Nature develops biomaterial-
based products for industries ranging 
from personal care to textiles and 
medical devices. Its so-called activated 
silk technology, consisting of natural 
silk in liquid form, provides a nontoxic 
alternative to petrochemicals.

“By harvesting nature’s most powerful 
chemistry, we are advancing health and a 
healthier relationship between industries 

and ecosystems,” said Dr. Greg Altman, 
cofounder and chief executive officer of 
Evolved by Nature. “Natural silk protein 
has evolved over millions of years, and we 
can finally make it available to sustainably 
enhance the performance potential of 
essentially anything with a surface. And 
TVG’s support allows us to focus our 
commercialization efforts on the treatment 
of skin while making activated silk molecules 
accessible for limitless applications.”

Olivia Steedman, executive managing 
director of TVG, added: “Evolved By 
Nature has a compelling vision to break 
through new scientific boundaries to 
reduce our reliance on problematic 
chemicals and build better, more 
sustainable supply chains in the process. 
We’re delighted to partner with them in 
executing this vision and growing their 
operations globally.”

According to the Evolved By Nature, this 
financing will aid both research and the 
launch of activated silk bioactive molecules 
— skin barrier enhancing ingredients and 
treatments — in both brand-owned and third-
party personal care products, which may 
serve as natural replacements to retinoids 
and fossil fuel derivatives like petrolatum.

Its own brand petrochemical free skin 
care products are set to launch later this 

year and will include a serum, face cream 
and body products for ultra sensitive skin.

The funding also advances Evolved 
by Nature’s biodegradable activated silk 
technology for sustainable leather and 
textile finishes, which in the last year have 
been adopted by fashion brands including 
Anya Hindmarch, nylon mills such as Alpine 
Creations and Apex Holdings, and leather 
tanneries including Richard Hoffmans GmbH 
& Co. KG, Cyclica Srl and Curtidos Bengala.

"We started with the thought that if 
we could clean up the supply chains in 
personal care that utilize products that 
treat the skin and hair, we could start to 
have a massive impact," Altman said. "In 
developing some of these novel molecules 
and ingredients, we also realized we can 
treat the surface of leather and our really 
large ambitious goal that is now 100 
percent realizable is that we can now make 
natural leather return to its origins.

"We now have the technology that can 
make leather waterproof and we eliminate 
the use and need or polyurethane," he 
continued. "There's mushroom leather 
and new innovations in growing leather 
in petri dishes and all of this stuff, but 
most people don't understand is that you 
can make whatever you want in terms of 
the substrate but it's all getting coated in 

plastic and then as a result it's not going 
to biodegrade. That's where we have our 
sights set in fashion."

Much of this will be done at Evolved by 
Nature’s full-scale production facility in 
Walpole, Mass., which opened in May 2022 
and produces 150 metric tons of activated 
silk per year — a 500 percent increase in 
capacity from 2021. At full operation by 
2024, the facility will be able to generate 
900 metric tons of activated silk per year.

As for its work with investor Chanel, 
Altman declined to comment.
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Prada, UNESCO Announce 
Winners of Sea Beyond Project
● The event was held in 

Lisbon, coinciding with 
the international Ocean 
Conference there.

BY LUISA ZARGANI

MILAN — The three winning schools 
of the second edition of the international 
project Sea Beyond were revealed 
Wednesday, but more initiatives will 
follow, said Lorenzo Bertelli, Prada Group 
head of corporate social responsibility.

“For this second edition, we felt the need 
to thank all the students with an event able 
to celebrate the commitment that they 
continue to show toward the Sea Beyond 
project,” Bertelli said during a press 
conference held in Lisbon, coinciding with 
the international Ocean Conference taking 
place through Friday. In fact, Bertelli said 
the event “seemed to us the perfect frame 
to discuss together, once again, an issue 
that is very close to our hearts: protecting 
the sea and its resources.”

The Sea Beyond project is a partnership 
between the Prada Group and UNESCO's 
Intergovernmental Oceanographic 
Commission and it has been supported 
by a percentage of the proceeds from the 
sales of the Prada Re-Nylon collection.

"Unfortunately, there are no shortcuts to a 
more sustainable future," said Bertelli, "and 
it's important to work on the culture with 
the mind and soul of the future generation."

The three schools awarded were: First 
place: MaArt — Newton College, Lima, 
Peru; second place: Seaweed Aquaculture 
— Shanghai High School International 
Division, Shanghai, and third place: 
Video Game-Sea Beyond — Marcelline 
Tommaseo, Milan.

The executive said this was "just the 
beginning of the journey, but there is a lot 
of potential and we will go ahead with this 

project. We are on the right path."
Since its debut in 2019, the initiative 

has trained more than 600 international 
secondary school students and, in  

January 2021, was officially linked to 
the U.N. Decade of Ocean Science for 
Sustainable Development.

The second edition of the project is 

composed of three main initiatives: an 
educational module for students all over 
the world, the launch of the Kindergarten 
of the Lagoon — a program of outdoor 
lessons for children in preschool — and an 
educational path specifically designed for 
the more than 13,000 employees of the 
Prada Group.

The conference was moderated by 
marine advocate Patricia Furtado de 
Mendonça  and the jury comprised, 
in addition to Bertelli, Enzo Barracco, 
photographer and climate artist; Fabien 
Cousteau, aquanaut, oceanographic 
explorer and environmental advocate; 
Kerstin Forsberg, marine scientist and 
social entrepreneur; Valentina Gottlieb, 
environmental influencer and activist; 
Vladimir Ryabinin, executive secretary 
of the Intergovernmental Oceanographic 
Commission and assistant director general 
of UNESCO, and Hugo Vau, athlete, ocean 
explorer and surfer.

Prizes will be used by the schools to invest 
in the purchase of educational materials.

The second educational program, which 
started in fall 2021 and ended last spring, 
involved 10 secondary schools in Brazil, 
China, Italy, Mexico, Peru, Portugal, the 
U.K. and South Africa.

“While U.N. agencies, countries, NGOs, 
private sector representatives and ocean 
advocates all gather here in Lisbon to chart 
the path to a healthy ocean, we must look to 
the work and commitment of young people 
from all around the world,” Ryabinin said. 
“This second edition of the Sea Beyond 
project showed again that no student is too 
young the make the difference.”

Each school took part in a series of 
webinars led by UNESCO experts to 
explore the 10 challenges of the United 
Nations Ocean Decade, which range from 
understanding and tracking the sources 
of terrestrial and marine pollutants and 
developing solutions to remove or mitigate 
them, to ensuring that the multiple values 
and services of the ocean for human 
well-being, culture and sustainable 
development be widely understood, 
and identify and overcome barriers to 
behavioral change for radical change in the 
relationship between humans and the sea.

Evolved by Nature

Lorenzo Bertelli attends the  
Sea Beyond second edition final 
ceremony at Ciencia Viva Auditorium 
on June 29 in Lisbon, Portugal. 
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Prada e UNESCO annunciano i vincitori della seconda edizione del progetto Sea Beyond. 

 

Lorenzo Bertelli partecipa alla cerimonia finale della seconda edizione di Sea Beyond presso 

l'Auditorium Ciencia Viva il 29 giugno a Lisbona, in Portogallo. (Foto di Carlos Rodrigues/Getty 

Images per il Gruppo Prada) Getty Images per il Gruppo Prada 

 

MILANO - Le tre scuole vincitrici della seconda edizione del progetto internazionale Sea Beyond 

sono state svelate mercoledì, ma altre iniziative seguiranno, ha dichiarato Lorenzo Bertelli, 

responsabile della responsabilità sociale d'impresa del Gruppo Prada. 

 

"Per questa seconda edizione, abbiamo sentito il bisogno di ringraziare tutti gli studenti con un 

evento in grado di celebrare l'impegno che continuano a dimostrare nei confronti del progetto 

Sea Beyond", ha detto Bertelli durante una conferenza stampa tenutasi a Lisbona, in 

concomitanza con la Conferenza internazionale sugli oceani in corso fino a venerdì. Infatti, 

Bertelli ha detto che l'evento "ci è sembrato la cornice perfetta per discutere insieme, ancora una 

volta, di un tema che ci sta molto a cuore: la protezione del mare e delle sue risorse". 

 

Il progetto Sea Beyond è una partnership tra il Gruppo Prada e la Commissione Oceanografica 

Intergovernativa dell'UNESCO ed è stato sostenuto da una percentuale dei proventi delle vendite 

della collezione Prada Re-Nylon. 

"Purtroppo non ci sono scorciatoie per un futuro più sostenibile", ha detto Bertelli, "ed è 

importante lavorare sulla cultura con la mente e l'anima delle future generazioni". 

 

Le tre scuole premiate sono state: Primo posto: MaArt - Newton College, Lima, Perù; secondo 

posto: Acquacoltura delle alghe - Shanghai High School International Division, Shanghai, e terzo 

posto: Video Game-Sea Beyond - Marcelline Tommaseo, Milano. 

 

L'esecutivo ha dichiarato che questo è "solo l'inizio del viaggio, ma c'è molto potenziale e andremo 

avanti con questo progetto. Siamo sulla strada giusta". 

 

Dal suo debutto nel 2019, l'iniziativa ha formato più di 600 studenti internazionali delle scuole 

secondarie e, nel gennaio 2021, è stata ufficialmente collegata al Decennio delle Nazioni Unite 

delle scienze oceaniche per lo sviluppo sostenibile. 

 



La seconda edizione del progetto si compone di tre iniziative principali: un modulo educativo per 

gli studenti di tutto il mondo, il lancio del Kindergarten of the Lagoon - un programma di lezioni 

all'aperto per i bambini in età prescolare - e un percorso educativo specificamente pensato per gli 

oltre 13.000 dipendenti del Gruppo Prada. 

 

La conferenza è stata moderata dalla sostenitrice dell'ambiente marino Patricia Furtado de 

Mendonça e la giuria era composta, oltre che da Bertelli, da Enzo Barracco, fotografo e artista del 

clima; Fabien Cousteau, acquanauta, esploratore oceanografico e sostenitore dell'ambiente; 

Kerstin Forsberg, scienziata marina e imprenditrice sociale; Valentina Gottlieb, influencer e 

attivista ambientale; Vladimir Ryabinin, segretario esecutivo della Commissione Oceanografica 

Intergovernativa e assistente del direttore generale dell'UNESCO e Hugo Vau, atleta, esploratore 

oceanico e surfista. 

I premi saranno utilizzati dalle scuole per investire nell'acquisto di materiale didattico. 

Il secondo programma educativo, iniziato nell'autunno 2021 e conclusosi la scorsa primavera, ha 

coinvolto 10 scuole secondarie in Brasile, Cina, Italia, Messico, Perù, Portogallo, Regno Unito e 

Sudafrica. 

 

"Mentre le agenzie delle Nazioni Unite, i Paesi, le ONG, i rappresentanti del settore privato e i 

sostenitori degli oceani si riuniscono qui a Lisbona per tracciare il percorso verso un oceano 

sano, dobbiamo guardare al lavoro e all'impegno dei giovani di tutto il mondo", ha dichiarato 

Ryabinin. "Questa seconda edizione del progetto Sea Beyond ha dimostrato ancora una volta che 

nessuno studente è troppo giovane per fare la differenza". 

 

Ogni scuola ha partecipato a una serie di webinar guidati da esperti dell'UNESCO per esplorare 

le 10 sfide del Decennio degli oceani delle Nazioni Unite, che vanno dalla comprensione e dal 

tracciamento delle fonti di inquinanti terrestri e marini e dallo sviluppo di soluzioni per 

rimuoverli o mitigarli, alla garanzia di un'ampia comprensione dei molteplici valori e servizi 

dell'oceano per il benessere umano, la cultura e lo sviluppo sostenibile, all'identificazione e al 

superamento degli ostacoli al cambiamento comportamentale per un cambiamento radicale nel 

rapporto tra l'uomo e il mare. 



 
 
Prada Seeks to Fashion 
Greener Luxury Brand Under 
Future CEO 

 Sustainability loans help fund Italian company’s green drive 
 A push to harvest recycled nylon from landfills and oceans 

  
Children look in the window of the Prada store on Fifth Avenue in New York. 
Photographer: Christopher Occhicone/Bloomberg 

 

By 
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30 giugno 2022 17:15 CEST 
 

Italian luxury fashion house Prada SpA is stepping up its 
sustainability drive by trying to lower its carbon footprint, using 
more recycled nylon and looking for alternatives to leather. 



In fiscal 2020, Prada scored below its peers on environmental 
issues and lagged on governance, according to ESG scores compiled 
by Bloomberg. Since then, there’s been progress. 

“We are B minus for CDP at the moment and we want to become an 
A as soon as possible,” said Lorenzo Bertelli, Prada’s head of 
corporate social responsibility, referring to CDP, a nonprofit group 
that measures the environmental impact of companies. “We expect 
to improve our score already this year.” 

 
Patricia Furtado de Mendonca, Lorenzo Bertelli, Fabien Cousteau and Valentina Gottlieb attend 
the Sea Beyond, in Lisbon, June 29. 
Photographer: Carlos Rodrigues/Getty Images 

Bertelli, 34, who’s next in line to be CEO, is the son of Patrizio 
Bertelli and Miuccia Prada, who together transformed the Milan-
based company into one of the world’s most prestigious fashion 
brands. 

Bertelli joined Prada’s board of directors in 2021. He’s also a 
member of board-level committee focused on environmental and 
social sustainability issues. 



Prada has moved to burnish its sustainability credentials in recent 
years. In November 2021, Prada said it would use more low-impact 
materials in its products and packaging, and lower greenhouse gas 
emissions as part of a carbon-neutrality push. 

While sustainability scores are “fundamental” for evaluating 
corporate greenness, they can fail to capture the nuances of 
individual business models, Bertelli said in an interview Tuesday 
while attending a conference in Lisbon on sustainability and ocean 
preservation co-hosted by Prada and UNESCO. 

That applies to the assessment of modern slavery in Prada’s supply 
chain, he said. “We produce almost all our products in Italy, 
compared to big companies of the fast fashion which produce 
abroad,” said Bertelli. “Already the fact that you produce in Italy 
should be counted for sustainable impact.” 

In 2019, Prada issued the luxury industry’s first sustainability-
linked loan, an instrument that offers a lower interest rate if certain 
sustainability targets are met, thereby saving the issuer money. 
Prada arranged that EU50 million ($52.1 million) loan with Crédit 
Agricole. It arranged a similar EU75 million loan with Japanese 
bank Mizuho in 2020. Both loans were linked to targets for more 
green, energy-efficient stores, employee training and the use of 
regenerated nylon in products.  

A third loan, arranged in February 2021 with UniCredit, raised 
EU90 million. It’s linked to the regeneration and reconversion of 
production waste, and to boosting Prada’s share of self-produced 
energy. 

“We are progressing positively towards each of the targets”, Bertelli 
said. “At the moment, the group doesn’t need more loans, as we 
have a positive cash flow.” 

Bertelli was in Lisbon to champion Sea Beyond, a program that 
aims to raise awareness about ocean preservation among secondary 



school students. The project is supported by revenue from Prada 
Re-Nylon, a collection of bags for men and women launched three 
years ago. The products are made from nylon yarn obtained by 
recycling discarded plastic collected from landfills and oceans. 
Since the end of 2021, Prada has converted all the production of 
virgin nylon into regenerated nylon. 

Prada says its scientists are now trying to invent other eco-friendly 
materials, especially as a younger generation of buyers demand 
more sustainable products. But leather -- a mainstay of Prada’s 
handbags, jackets and shoes -- isn’t that easy to substitute. 

“Today, there is no solution in place for scaling back real leather,” 
said Bertelli. “There are fake leathers but that’s different. The 
culture is changing, but it will take time.” 

  

  

  



Bloomberg 

Prada cerca di creare un marchio di lusso più ecologico con il suo futuro CEO 

I prestiti per la sostenibilità aiutano a finanziare la spinta verde dell'azienda italiana 

Una spinta per raccogliere il nylon riciclato dalle discariche e dagli oceani 

 

La casa di moda italiana di lusso Prada SpA sta intensificando la sua 

sostenibilità, cercando di ridurre l'impronta di carbonio, utilizzando più nylon riciclato e 

cercando alternative alla pelle. 

 

Nell'anno fiscale 2020, secondo i punteggi ESG compilati da Bloomberg, Prada ha ottenuto un 

punteggio inferiore ai suoi colleghi per quanto riguarda le questioni ambientali e un ritardo nella 

governance. Da allora sono stati fatti dei progressi. 

 

"Al momento siamo B meno per il CDP e vogliamo diventare A il prima possibile", ha dichiarato 

Lorenzo Bertelli, responsabile della responsabilità sociale d'impresa di Prada, riferendosi al CDP, 

un gruppo no-profit che misura l'impatto ambientale delle aziende. "Ci aspettiamo di migliorare il 

nostro punteggio già quest'anno". 

 

Bertelli, 34 anni, prossimo alla carica di CEO, è il figlio di Patrizio Bertelli e Miuccia Prada, che 

insieme hanno trasformato l'azienda milanese in uno dei marchi di moda più prestigiosi al 

mondo. 

 

Bertelli è entrato nel consiglio di amministrazione di Prada nel 2021. È anche membro del 

comitato del consiglio di amministrazione che si occupa di questioni di sostenibilità ambientale e 

sociale. 

Negli ultimi anni Prada ha cercato di migliorare le proprie credenziali di sostenibilità. Nel 

novembre 2021, Prada ha dichiarato di voler utilizzare più materiali a basso impatto nei suoi 

prodotti e imballaggi e di voler ridurre le emissioni di gas serra come parte di una spinta alla 

neutralità del carbonio. 

 

Sebbene i punteggi di sostenibilità siano "fondamentali" per valutare l'ecocompatibilità delle 

aziende, essi possono non cogliere le sfumature dei singoli modelli di business, ha dichiarato 

Bertelli in un'intervista rilasciata martedì durante la partecipazione a una conferenza sulla 

sostenibilità e la conservazione degli oceani organizzata da Prada e dall'UNESCO a Lisbona. 

 



Questo vale per la valutazione della schiavitù moderna nella catena di fornitura di Prada. 

"Produciamo quasi tutti i nostri prodotti in Italia, rispetto alle grandi aziende del fast fashion che 

producono all'estero", ha detto Bertelli. "Già il fatto di produrre in Italia dovrebbe essere 

conteggiato per l'impatto sostenibile". 

Nel 2019, Prada ha emesso il primo prestito legato alla sostenibilità del settore del lusso, uno 

strumento che offre un tasso di interesse più basso se vengono raggiunti determinati obiettivi di 

sostenibilità, facendo così risparmiare l'emittente. 

Prada ha organizzato il prestito da 50 milioni di euro (52,1 milioni di dollari) con il Crédit 

Agricole. Nel 2020 ha stipulato un analogo prestito da 75 milioni di euro con la banca 

giapponese Mizuho. Entrambi i prestiti erano legati a obiettivi di negozi più ecologici ed 

efficienti dal punto di vista energetico, alla formazione dei dipendenti e all'uso di nylon 

rigenerato nei prodotti. 

 

Un terzo prestito, stipulato nel febbraio 2021 con UniCredit, ha raccolto 90 milioni di euro. È 

legato alla rigenerazione e alla riconversione degli scarti di produzione e all'aumento della quota 

di energia autoprodotta da Prada. 

"Stiamo procedendo positivamente verso ciascuno degli obiettivi", ha dichiarato Bertelli. "Al 

momento il gruppo non ha bisogno di altri prestiti, perché abbiamo un flusso di cassa positivo". 

 

Bertelli era a Lisbona per promuovere Sea Beyond, un programma che mira a sensibilizzare gli 

studenti delle scuole secondarie sulla conservazione degli oceani. 

  

studenti delle scuole secondarie. Il progetto è sostenuto dai ricavi di Prada Re-Nylon, una 

collezione di borse per uomo e donna lanciata tre anni fa. I prodotti sono realizzati con filati di 

nylon ottenuti riciclando la plastica dismessa raccolta nelle discariche e negli oceani. 

Dalla fine del 2021, Prada ha convertito tutta la produzione di nylon vergine in nylon rigenerato. 

Prada afferma che i suoi scienziati stanno cercando di inventare altri materiali eco-compatibili, 

soprattutto perché una giovane generazione di acquirenti richiede prodotti più sostenibili. Ma la 

pelle - un pilastro delle borse, delle giacche e delle scarpe di Prada - non è così facile da sostituire. 

 

"Oggi non esiste una soluzione per ridurre la pelle vera", ha detto Bertelli. "Ci sono le pelli finte, 

ma è un'altra cosa. La cultura sta cambiando, ma ci vorrà tempo". 

 



Prada  Seeks to Fashion Greener Luxury
Brand Under Future CEO

Agenda-setting intelligence, analysis and advice for the global fashion community.

Italian luxury fashion house  Prada  SpA is stepping up its sustainability drive by trying to
lower its carbon footprint, using more recycled nylon and looking for alternatives to
leather.

In fiscal 2020,  Prada  scored below its peers on environmental issues and lagged on
governance, according to ESG scores compiled by Bloomberg. Since then, there’s been
progress.

“We are B minus for CDP at the moment and we want to become an A as soon as
possible,” said Lorenzo Bertelli,  Prada ’s head of corporate social responsibility,
referring to CDP, a nonprofit group that measures the environmental impact of
companies. “We expect to improve our score already this year.”

Bertelli, 34, who’s next in line to be CEO, is the son of  Patrizio Bertelli  and Miuccia 
Prada , who together transformed the Milan-based company into one of the world’s most
prestigious fashion brands.

Bertelli joined  Prada ’s board of directors in 2021. He’s also a member of board-level
committee focused on environmental and social sustainability issues.

Prada  has moved to burnish its sustainability credentials in recent years. In November
2021,  Prada  said it would use more low-impact materials in its products and packaging,
and lower greenhouse gas emissions as part of a carbon-neutrality push.

While sustainability scores are “fundamental” for evaluating corporate greenness, they
can fail to capture the nuances of individual business models, Bertelli said in an interview
Tuesday while attending a conference in Lisbon on sustainability and ocean preservation
co-hosted by  Prada  and UNESCO.

That applies to the assessment of modern slavery in  Prada ’s supply chain, he said.
“We produce almost all our products in Italy, compared to big companies of the fast
fashion which produce abroad,” said Bertelli. “Already the fact that you produce in Italy
should be counted for sustainable impact.”

In 2019,  Prada  issued the luxury industry’s first sustainability-linked loan, an instrument
that offers a lower interest rate if certain sustainability targets are met, thereby saving the
issuer money.  Prada  arranged that EU50 million ($52.1 million) loan with Crédit
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Agricole. It arranged a similar EU75 million loan with Japanese bank Mizuho in 2020.
Both loans were linked to targets for more green, energy-efficient stores, employee
training and the use of regenerated nylon in products.

A third loan, arranged in February 2021 with UniCredit, raised 90 million euros. It’s linked
to the regeneration and reconversion of production waste, and to boosting  Prada ’s
share of self-produced energy.

“We are progressing positively towards each of the targets,” Bertelli said. “At the
moment, the group doesn’t need more loans, as we have a positive cash flow.”

Bertelli was in Lisbon to champion Sea Beyond, a program that aims to raise awareness
about ocean preservation among secondary school students. The project is supported
by revenue from  Prada  Re-Nylon, a collection of bags for men and women launched
three years ago. The products are made from nylon yarn obtained by recycling discarded
plastic collected from landfills and oceans. Since the end of 2021,  Prada  has converted
all the production of virgin nylon into regenerated nylon.

Prada  says its scientists are now trying to invent other eco-friendly materials, especially
as a younger generation of buyers demand more sustainable products. But leather — a
mainstay of  Prada ’s handbags, jackets and shoes — isn’t that easy to substitute.

“Today, there is no solution in place for scaling back real leather,” said Bertelli. “There
are fake leathers but that’s different. The culture is changing, but it will take time.”

Learn more:

Lorenzo Bertelli on  Prada ’s Sustainability Strategy

In an exclusive interview,  Prada ’s future CEO and joint marketing and sustainability
chief spoke to BoF about making recycled nylon a reality, why the market isn’t ready for
leather alternatives and  Prada ’s plans in resale.
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Prada cerca di creare un marchio di lusso più ecologico con il suo futuro CEO 

La casa di moda italiana di lusso Prada SpA sta intensificando il suo impegno per la 

sostenibilità, cercando di ridurre l'impronta di carbonio, utilizzando più nylon riciclato e 

cercando alternative alla pelle. 

Da BLOOMBERG 

30 giugno 2022 

Nell'anno fiscale 2020, Prada ha ottenuto un punteggio inferiore ai suoi colleghi per quanto 

riguarda le questioni ambientali e un ritardo nella governance, secondo i punteggi ESG compilati 

da Bloomberg. Da allora, ci sono stati dei progressi. 

 

"Al momento siamo B meno per il CDP e vogliamo diventare A il prima possibile", ha dichiarato 

Lorenzo Bertelli, responsabile della responsabilità sociale d'impresa di Prada, riferendosi al CDP, 

un gruppo no-profit che misura l'impatto ambientale delle aziende. "Ci aspettiamo di migliorare il 

nostro punteggio già quest'anno". 

 

Bertelli, 34 anni, prossimo a diventare amministratore delegato, è il figlio di Patrizio Bertelli e 

Miuccia Prada, che insieme hanno trasformato l'azienda milanese in uno dei marchi di moda più 

prestigiosi al mondo. 

Bertelli è entrato a far parte del consiglio di amministrazione di Prada nel 2021. È anche 

membro del comitato a livello di consiglio di amministrazione che si occupa di questioni di 

sostenibilità ambientale e sociale.  

Negli ultimi anni Prada ha cercato di migliorare le proprie credenziali di sostenibilità. Nel 

novembre 2021, Prada ha dichiarato di voler utilizzare più materiali a basso impatto nei suoi 

prodotti e imballaggi e di voler ridurre le emissioni di gas serra come parte di una spinta alla 

neutralità del carbonio. 

 

Sebbene i punteggi di sostenibilità siano "fondamentali" per valutare l'ecocompatibilità delle 

aziende, essi possono non cogliere le sfumature dei singoli modelli di business, ha dichiarato 

Bertelli in un'intervista rilasciata martedì durante la partecipazione a una conferenza sulla 

sostenibilità e la conservazione degli oceani organizzata da Prada e dall'UNESCO a Lisbona. 

 

Questo vale per la valutazione della schiavitù moderna nella catena di fornitura di Prada. 

"Produciamo quasi tutti i nostri prodotti in Italia, rispetto alle grandi aziende del fast fashion che 



producono all'estero", ha detto Bertelli. "Già il fatto di produrre in Italia dovrebbe essere 

conteggiato per l'impatto sostenibile". 

Nel 2019, Prada ha emesso il primo prestito legato alla sostenibilità del settore del lusso, uno 

strumento che offre un tasso di interesse più basso se vengono raggiunti determinati obiettivi di 

sostenibilità, facendo così risparmiare l'emittente. Prada ha organizzato il prestito da 50 milioni 

di euro (52,1 milioni di dollari) con il Crédit Agricole. Nel 2020 ha stipulato un analogo prestito 

da 75 milioni di euro con la banca giapponese Mizuho. Entrambi i prestiti erano legati a 

obiettivi di negozi più ecologici ed efficienti dal punto di vista energetico, alla formazione dei 

dipendenti e all'uso di nylon rigenerato nei prodotti. 

 

Un terzo prestito, stipulato nel febbraio 2021 con UniCredit, ha raccolto 90 milioni di euro. È 

legato alla rigenerazione e alla riconversione degli scarti di produzione e all'aumento della quota 

di energia autoprodotta da Prada. 

 

"Stiamo progredendo positivamente verso ciascuno degli obiettivi", ha dichiarato Bertelli. "Al 

momento il gruppo non ha bisogno di altri prestiti, perché abbiamo un flusso di cassa positivo". 

 

Bertelli era a Lisbona per promuovere Sea Beyond, un programma che mira a sensibilizzare gli 

studenti delle scuole secondarie sulla conservazione degli oceani. Il progetto è sostenuto dai ricavi 

di Prada Re-Nylon, una collezione di borse per uomo e donna lanciata tre anni fa. I prodotti 

sono realizzati con filati di nylon ottenuti riciclando la plastica dismessa raccolta nelle discariche 

e negli oceani. Dalla fine del 2021, Prada ha convertito tutta la produzione di nylon vergine in 

nylon rigenerato. 

Prada afferma che i suoi ricercatori stanno cercando di inventare altri materiali eco-compatibili, 

soprattutto perché una giovane generazione di acquirenti richiede prodotti più sostenibili. Ma la 

pelle - un pilastro delle borse, delle giacche e delle scarpe di Prada - non è così facile da sostituire. 

“Today, there is no solution in place for scaling back real leather,” said Bertelli. “There are 

fake leathers but that’s different. The culture is changing, but it will take time.” 
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Prada, so we will cut CO2. 

Priority? 

Focusing on young people. 

"When people ask me why the Prada Group believes in sustainability, I say that we believe in 

culture and that sustainability is a natural resultant of culture," says Lorenzo Bertelli, 34, Prada 

Group's head of corporate social responsibility. Yesterday the eldest son of Miuccia Prada and 

Patrizio Bertelli was in Lisbon to close the second edition of "Sea Beyond," the educational project 

intended for ten secondary schools from around the worldthat launchedin 2019 and from 2021 

linked to the Unesco - Ioc "Decade of the Sea." Winning the first prize were students from Newton 

college in Lima, who convinced artists from all over Peru to donate their works and set up an 

auction through which they raised funds and financed a local environmental NGO. "We bet on 

young people because they are the future and the present, added Bertelli. 

In the future of the Prada Group, which has pledged to become carbon neutral by 2050, a 29.4 

percent reduction in direct emissions, such as electricity and gas consumption, by 2026, and a 42 

percent cut in indirect emissions by 2029. The Group is pursuing materials research, never 

products must work. "It is often said that sustainable capitalism does not exist, but history 

teaches, today the world is capitalist," Bertelli continues, "The issue is: how do we create a 

capitalism that is able to include among its values the compensation or re-balancing of the 

imbalances it creates. The circular economy is fundamental. There is a lot of talk about second 

hand, which is very right, but if we are able to buy a product with a life cycle that allows it to be 

"new" again and again, repairing and compensating for all the damage it has generated, a balance 

can be created." Capitalism thus becomes a tool: "It is a long process but we have to change the 

paradigm of value within the word 'capital,' not only for the economic aspect, but also for the 

environmental and human ones," he adds. 

"Sea Beyond" was financed with sales of products from the "RE-Nylon" collection, the result of the 

collaboration between Prada Aquafil from which was born "Econyl," the fully regenerated, bile 

nylon created from marine waste and fabric remnants. "Today 100 percent of the nylon used by 

Prada is regenerated," Bertelli continues, "We are demonstrating how, on part of our collection, we 

have managed to create a truly circular economy. Today one cannot talk about sustainability 

without touching on Epr, designing with end-of-life in mind. "Luxury from this point of view is 

less impacted because most products do not lose value over time and this makes them last longer-

continues Bertelli- This is not the case for everyone. Today we have to make sure that luxury items 

are not treated as fast fashion, because while the latter loses value, the former gains it and we are 

called to set a good example." 

Lorenzo Bertelli, head of corporate social responsibility at Prada 

Zero Emissions. The Prada Group has committed to becoming carbon neutral by 2050 
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